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innovació . Solucions com els 2,2 milions d’euros per a l’Ins-
titut Tecnològic de la Ceràmica. Solucions com els més de 
14 milions d’euros per a la promoció exterior i el milió d’eu-
ros per a Cevisama . I solucions com la nostra reivindicació al 
govern central perquè incloga tot el sector de la ceràmica i 
els esmalts, frites i colors, així com al sector de tèxtil, en les 
seues ajudes. I el president del govern central ho va ratifi-
car públicament fa unes setmanes. En definitiva, jo sé que a 
vosté tot açò li dona igual, però nosaltres estem al costat del 
sector del taulell i amb les seues demandes . I per això estem 
articulant ajudes a curt termini, ajudes per a augmentar les 
capacitats i ajudes per a afavorir la transició energètica i 
tecnològica en el sector del taulell. Tot perquè continue sent 
font d’activitat, innovació i ocupació. I a la fi, més sosteni-
ble. Tot això estem fent. El que passa és que els seus ulls no 
tenen capacitat per a vore-ho. Si foren un poc més equàni-
mes, vorien tot allò que estem fent. Sols mirant l’estadística 
que este matí el president li ha presentat, o ens ha presen-
tat, deurien acatxar mínimament el cap i posar en valor les 
polítiques del Botànic.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

I, finalment, arribarem a la pregunta 1.769.

La resta de preguntes dirigides a l’honorable consellera de 
Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat es passen 
a la sessió següent. Esperem que es millore prompte la 
consellera .

I la següent pregunta i última la formula l’il·lustre dipu-
tat David García, a l’honorable consellera de Participació, 
Transparència…

El senyor García Gomis:

Doy por reproducida la pregunta, señor presidente.

El senyor president de les Corts Valencianes:

La pregunta té a vore sobre transparència . És coneguda, està 
publicada i serà contestada per l’honorable consellera .

Quan vosté…

La pregunta…

Bé, quan vosté vullga, consellera.

La senyora consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica:

Gràcies, senyoria, per la pregunta formulada.

La tasca del Botànic en matèria de transparència està sent 
molt contundent des de l’any 2015 fins ara. I en eixa línia 
continuarem avançant en els propers anys. El cercador d’in-
formació de les campanyes de publicitat i promoció insti-
tucional del govern valencià és un objectiu més de tots els 
que té fixats el Botànic i vol assolir-lo abans de la finalitza-
ció d’esta legislatura. A hores d’ara, este cercador està molt 
avançat i només pendent de qüestions merament tècni-
ques d’àmbit informàtic que han de resoldre per al seu 
correcte funcionament. I ho resoldrem, perquè als botànics 
ens agrada que la ciutadania tinga accés a tota la informació, 
perquè un poble que està informat és un poble més difícil de 
manipular . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, consellera .

La pregunta, mentre s’arrima el senyor David García: 
«¿Cuándo va a poder utilizar la ciudadanía el buscador sobre 
la información de las campañas de publicidad y promoción 
institucional del gobierno valenciano?». Eixa és la pregunta, 
que ja ha rebut una part de la contestació, i ara acabarà de 
formular-la l’il·lustre diputat David García.

El senyor García Gomis:

Muchas gracias, señor presidente.

Con la venia, señora consejera. Buenos días.

El otro día, como la vimos con muchas ganas de contestar-
nos, digo, bueno, vamos, tiene pocas alegrías últimamente…, 
digo, voy a hacer una pregunta para que usted se desahogue 
aquí, por si tiene algo que decirnos en confianza.

Mire, sabemos que en el primer retiro espiritual, ese que 
hacen ustedes de vez en cuando, que se lo pagamos todos, 
en el de Montanejos de julio de 2019, usted prometió ese 
buscador. Y usted ha cumplido, aunque con lo que acaba 
de decir me acaba de dejar un poco fuera de juicio, porque 
dice que faltan problemas técnicos. Según ustedes, estaba…, 
solamente falta que la dirección de promoción institucional 
autorice la publicación y puesta en funcionamiento. Difiere 
un poco lo que dice una cosa con lo que hace actualmente.

Y yo…, la pregunta es: ¿por qué no se da desde presiden-
cia luz verde a que se suba el buscador de publicidad insti-
tucional? ¿Qué esconde? ¿Qué le impide publicarlo? ¿Qué 
hace usted? Porque la publicidad institucional se puede 
ver como una especie de corrupción. Porque si vamos a la 
RAE, en las organizaciones, especialmente en las públicas: 
«Práctica consistente la utilización de las funciones y medios 
de aquellas en provecho económico o de otra índole de sus 
gestores».

Y uno se pregunta si «equis punto» Puig no estará usando 
esta publicidad institucional para su beneficio propio. 
Entonces: «No, hombre, no David; el molt honorable eso 
jamás». A ver, si sacan un decreto ómnibus que le da poderes 
al señor Puig para que pueda sacar la publicidad institucional 
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de forma directa… Si vemos que cada año crece y crece el 
gasto en publicidad institucional: 2019, 12.680.000; 14 
millones en el 2020; 14 millones y medio en el 2021…

Por cierto, consejera, he aprendido a utilizar el buscador. 
(Veus) 2021, ¿dónde está la publicidad institucional que le 
tiene que poner usted por ley de educación y de obras públi-
cas? Porque no está publicada. Por cierto, usted decía que 
venían a colocar publicidad, que no era solamente PDF, y lo 
único que hay, señora consejera, es PDF.

Es que, encima, hay que ver si esa publicidad, que sale 
la mayoría desde Presidencia, no está utilizándose para 
influenciar en los medios de comunicación, sobre todo 
viendo el silencio mediático que estamos viendo en el tema 
de Ximo Puig .

Es que encima ese buscador, ese buscador que podría permi-
tirnos comparar más rápidamente todo, quien lo bloquea, 
precisamente, es una dirección general que depende de 
«equis punto» Puig. Usted dirá: «Es conspiranoico». No, 
hombre, pero es que, señora consejera, es que esa publici-
dad institucional que ustedes están bloqueando es la que nos 
permite saber con todo detalle qué están haciendo.

Y a mí me preocupa algo mucho más, señora consejera. 
Porque usted es la sombra de Rosa Pérez Garijo, el azote de 
la corrupción, porque ahí está usted, callada. Y a usted se 
ve que le pasa como al señor Garzón, que se piensa que un 
delincuente no puede ser de izquierdas. Pero es que usted 
gobierna con una [banda criminal]*, (veus) con el partido más 
corrupto de la historia. Que gobiernan con un partido que 
usted jamás ha condenado su corrupción; usted siempre se 
fija en los que tiene usted detrás. Y aunque se parezcan y se 
distingan solamente por el color, denunciar la corrupción de 
unos no significa que usted denuncie la corrupción de los 
otros. Francis Puig, callada; caso Oltra, callada; caso Azud, 
ahí habla un poquito, pero sigue la línea de lo que le marca 
el señor presidente. Su silencio y su pleitesía, señora conse-
jera, ante el gran líder supremo «equis punto» Puig, la están 
convirtiendo en cómplice.

Y como no sé si voy a tener oportunidad de pregun-
tarle muchas más veces en lo que queda de legislatura, le 
pregunto: ¿quién pagó la deuda de los CEPS? ¿Cuándo va 
a usted a denunciar la corrupción del PSOE? ¿Va a pedir 
explicaciones al señor Ximo Puig por todo lo que rodea las 
subvenciones al hermano de Francis Puig? ¿Va a pedir expli-
caciones a Ximo Puig por el caso Azud? ¿Va a pedir explica-
ciones por el caso Divalterra?

Señora Garijo, con esta deriva y esta sumisión a «equis 
punto» Puig, a usted al final no la va a votar ni Txapote. 
(Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, l’expressió que ha utilitzat el diputat de «banda 
criminal» per a referir-se a un determinat grup polític serà 
esborrada del Diari de Sessions . (Aplaudiments)

* Expressió retirada del Diari de Sessions per la Presidència fent ús de les atri-
bucions previstes en l’article 105.1.3 del Reglament de les Corts Valencianes.

Anem a intentar que els límits del debat polític no interfe-
risquen en altres àmbits que no són propis d’un hemicicle i 
d’un parlament democràtic.

Quan vosté vullga, consellera .

La senyora consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica:

Gràcies, president .

Senyoria, bé, vaig a explicar-li en més detall la qüestió a la 
qual es referia a la seua pregunta original.

El cercador de campanyes de publicitat i promoció institu-
cional és una ferramenta que estem impulsant de manera 
totalment voluntària, perquè volem, perquè ens agrada la 
transparència i que la ciutadania estiga informada. El cerca-
dor és com dir que com més sucre, més dolç.

Però no s’enganye, senyoria, o, el que és pitjor, no enga-
nyen la gent . La nostra legislació, amb el segell botà-
nic, té lleis com la 1/2022, de 13 d’abril, de transparència 
i bon govern que en la part d’informació sobre publici-
tat i promoció institucional diu que els subjectes compre-
sos a l’article 3 han de publicar informació relativa a totes 
les campanyes de publicitat i de promoció institucional, i el 
seu cost .

Així mateix, el Decret 105/2017, al seu article 19, sobre 
informació relativa al cost de campanyes de publicitat i de 
promoció institucional, diu que aquesta informació s’auto-
ritzarà com a mínim una vegada l’any i s’obtindrà de manera 
centralitzada a través del centre directiu competent de 
matèria de promoció institucional.

Potser, a pocs mesos de finalitzar la legislatura, encara no 
ho sàpiga, però he vist que sí, que veu que té accés ja, per 
fi, tres anys i mig més tard. Sap que tenim un portal, que es 
diu GVA Oberta, on està publicada tota eixa informació, si és 
que vosté l’acaba d’exhibir ací.

Diu: «¿Qué esconde?» Qué esconde, pregunta el senyor 
García. Mire, no s’ha d’amagar res, si la informació la té vosté 
ahí. O siga, nosaltres el que estem fent són ficar ferramentes 
que faciliten, precisament, el seu treball. Però la informació 
la té, és que vosté l’acaba d’exhibir.

Que si «ya no soy el azote de la corrupción». Mire, yo soy 
exactamente la misma, y tuve que sufrir cinco denun-
cias, entre muchísimas cosas, por denunciar la corrupción . 
Pero yo quiero recordarle algo. Aquí, el único partido que 
gobierna con un partido que está condenado tres veces por 
nutrirse por financiación ilegal es usted, en Castilla y León. 
(Veus) Y está deseando…, perdonen, el único partido que 
está condenado…, el Partido Popular, está condenado…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyoria, per favor!
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La senyora consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica:

…tres veces. (Aplaudiments) Tres veces .

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories .

La senyora consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica:

¿Ustedes de qué dan lecciones? Ni dan lecciones de ética 
ni, desde luego, nos dan lecciones de educación, porque no 
la demuestran ustedes en esta cámara, ni al gobierno ni a la 
ciudadanía, porque están constantemente interrumpiendo.

La ciudadanía, com he dit, té al seu abast tota la informació 
relativa a campanyes de publicitat i promoció institucional 
en els termes que indica la llei. Volem millorar l’accessibili-
tat i la interactivitat, amb eixe nou cercador per a la infor-
mació…, es puga publicar i que es puga posar d’una manera 
més fàcil.

A més a més, la convicció del Botànic ha fet que siguen 
possibles molts avanços en l’àmbit de transparència, com 
són la mateixa llei de transparència i bon govern, el nou 
portal de dades obertes, el Visor pressupostari i molts altres 
visors, la plataforma de transparència d’entitats privades, 
la formació en transparència al personal públic, la rendi-
ció de comptes, el registre de grups d’interés, etcètera . És a 
dir, que els indicadors tenen motius per a valorar, com valo-
ren, la transparència de la Generalitat com a número u, per 
molt que a vosté li pese. Tot el que diu la nostra legislació 
de transparència està complint-se. I estem ficant mesures 
perquè damunt siga més fàcil vore la informació.

Vosté sap per què, senyoria? Perquè ens creiem la trans-
parència i la democràcia. Ens creiem la política i volem que 
la ciutadania s’apropie i la faça seua. Una ciutadania infor-
mada i participativa, com li deia abans, és un dic de conten-
ció front al seu discurs d’odi, les seues fake news i les seues 
amenaces constants a la democràcia .

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, consellera .

Senyor Barrachina, per a què em demana vosté la paraula?

El senyor Barrachina Ros:

Sí, porque ha habido una alusión que hace referencia al 
decoro y la dignidad de mi grupo . (Veus)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, per favor.

Quina és l’al·lusió que considera vosté que danya la dignitat 
o el decor del grup?

El senyor Barrachina Ros:

La señora consellera ha afirmado que hay un partido conde-
nado tres veces por corrupción y miente. Es mentira, es 
falso. (Veus) Es un bulo más de los muchos que esta conse-
llera extiende y, por tanto, le pido que rectifique o que diga 
la sentencia, la condena en la cual existe esa condena . Este 
es un país… (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor Barrachina .

Ja ha manifestat vosté el que considera, però les al·lusions 
no és un torn de rèplica . Vosté ha deixat al Diari de Sessions 
el que ha considerat i la consellera, ja en el seu dia, farà el 
que considere. Segurament farà el que considere oportú. 
(Veus)

Senyories, hem finalitzat…, hem finalitzat el debat. (Veus) 
Hem finalitzat el debat i han fet vostés un treball, no diré si 
bo o roín, però un treball .

És closa la sessió . (El president colpeja amb la maceta)

(S’alça la sessió a les 13 hores i 3 minuts)

D’acord amb l’article 18.2 del Reglament de les Corts 
Valencianes, s’indiquen les senyories assistents a la sessió:
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Barceló Chico, Ana 
Barrachina Ros, Miguel 
Bastidas Bono, Elena María 
Besalduch Besalduch, Ana 
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Blanes León, Estefania  
Caballero Hueso, Mercedes 
Caballero Montañés, Juan Carlos 
Calvo Alfonso, David 
Carrasco Torres, Felipe Javier 
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